

## PRAYERS

Pursuant to Standing Order 43, on motion of Mr. Reid (St. Catharines), seconded by Mr. MacBain, it was resolved,—That, in the interest of the greater peace and security of Poland, this House urge the Polish authorities to release and restore freedom of movement to Solidarity Leader, Lech Walesa.

Pursuant to Standing Order 43, on motion of Mr. Malone, seconded by Mr. Schellenberger, it was resolved,—That this Parliament encourage all Canadian police forces to establish a practice of having the police regularly lay charges in instances of wife beating; as they are inclined to do with any other case of common assault.

Madam Speaker informed the House that the Clerk of the House had laid upon the Table the Two Hundred and Ninety-Eighth Report of the Clerk of Petitions, stating that he has examined the petition signed by some honourable Members of Parliament, concerning the appointment of a Chairman to the International Joint Commission, presented by the honourable Member for Skeena (Mr. Fulton), on Wednesday, July 7, 1982, and finds that the petition meets the requirements of the Standing Orders as to form.

Mrs. Hervieux-Payette for Mr. Evans, from the Standing Committee on Finance, Trade and Economic Affairs, presented the Fifteenth Report of the Committee. (Profit sharing by employees in business).—Sessional Paper No. 321-8/4A.

A copy of the relevant Minutes of Proceedings and Evidence of the Sub-committee (*Issues Nos. 1 to 4 inclusive*) and of the relevant Minutes of Proceedings and Evidence of the Standing Committee on Finance, Trade and Economic Affairs (*Issues Nos. 66, 67 and 108*) was tabled.

(*The Minutes of Proceedings and Evidence accompanying the Report are recorded as Appendix No. 164 to the Journals*).

Mr. Foster, from the Standing Committee on Privileges and Elections, presented the Fourth Report of the Committee. (Representation of Ontario in the House of Commons).—Sessional Paper No. 321-8/16.

A copy of the Minutes of Proceedings and Evidence relating to this subject-matter (*Issues Nos. 9, 18 to 21 inclusive*) was tabled.

(*The Minutes of Proceedings and Evidence accompanying the Report are recorded as Appendix No. 165 to the Journals*).

Mr. Foster, from the Standing Committee on Privileges and Elections, presented the Fifth Report of the Committee. (Representation in the House of Commons).—Sessional Paper No. 321-8/16A.

## PRIÈRE

En conformité des dispositions de l'article 43 du Règlement, sur motion de M. Reid (St. Catharines), appuyé par M. MacBain, il est résolu,—Que, dans l'intérêt de la paix et de la sécurité de la Pologne, la Chambre exhorte les autorités polonaises à libérer le chef de Solidarité, M. Lech Walesa, et à lui redonner sa liberté de mouvement.

En conformité des dispositions de l'article 43 du Règlement, sur motion de M. Malone, appuyé par M. Schellenberger, il est résolu,—Que le Parlement encourage tous les corps policiers du Canada à prendre l'habitude de porter régulièrement des accusations dans les cas de femmes battues, comme ils ont tendance à le faire dans tout autre cas de voies de fait simples.

Madame le Président fait savoir à la Chambre que le greffier a déposé sur le Bureau le deux cent quatre-vingt-dix-huitième rapport du greffier des pétitions, qui fait connaître qu'il a examiné la pétition signée par des honorables députés, concernant la nomination d'un président à la Commission mixte internationale, présentée par l'honorable député de Skeena (M. Fulton) le mercredi 7 juillet 1982, et qu'il constate que la pétition est conforme aux exigences du Règlement, quant à sa forme.

M<sup>me</sup> Hervieux-Payette, au nom de M. Evans, du Comité permanent des finances, du commerce et des questions économiques, présente le quinzième rapport de ce Comité (Participation des employés aux profits des entreprises).—Document parlementaire n° 321-8/4A.

Un exemplaire des procès-verbaux et témoignages pertinents du Sous-comité (*fascicules nos 1 à 4 inclusivement*) et des procès-verbaux et témoignages pertinents du Comité permanent des finances, du commerce et des questions économiques (*fascicules nos 66, 67 et 108*) sont déposés.

(*Les procès-verbaux et les témoignages joints à ce rapport sont enregistrés à titre d'Appendice n° 164 aux Journaux*).

M. Foster, du Comité permanent des privilèges et élections, présente le quatrième rapport de ce Comité (Représentation de l'Ontario à la Chambre des communes).—Document parlementaire n° 321-8/16.

Un exemplaire des procès-verbaux et témoignages relatifs à ce sujet (*fascicules nos 9, 18 à 21 inclusivement*) est déposé.

(*Les procès-verbaux et les témoignages joints à ce rapport sont enregistrés à titre d'Appendice n° 165 aux Journaux*).

M. Foster, du Comité permanent des privilèges et élections, présente le cinquième rapport de ce Comité (Représentation à la Chambre des communes).—Document parlementaire n° 321-8/16A.